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KLUB POSLANIKA

Podgorica, 21.10.2018.godine

SKUPSTINA CRNE GORE

g-din Ivan Brajovic, predsjednik

Uvazeni gospodine Brajovicu,

Obavjestavam Vas da cu na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore,
u ime Kluba Poslanika Socijaldemokratske partije Crne Gore, postaviti pitanje
na Drugoj - posebnoj sjednici Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja, koja ce se
odrzati 24. oktobra 2018.godine, predsjedniku Vlade, gospodinu Dusku
Markovicu.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK KLUBA POSLANIKA

mr Rasko Konjevic



Postovani predsjednice Vlade,

U skladu sa clanom 187 Poslovniica Skupstine Crne Gore postavljam Vam
sljedece pitanje:

Poreski dug na 31.12.2017. godine iznosi oko 550 miliona eura prema
podacima DRI. Da li treba podsjecati koliko smo novih skola, vrtica,
zdravstvenih ustanova, ili drugih objekata od javnog interesa mogli izgraditi da
su nadlezni na efikasan i nepristrasan nacin naplacivali poreske prihode koji bi
tako postali dio budzeta Crne Gore, odnosno da su zakoni jednako vazili za sva
pravna lica.

Kako u svijetlu ogromnog poreskog duga zvuci cinjenica da Glavni grad
Podgorica ima jednu gimnaziju osnovanu pocetkom proslog vijeka, a grad
Zagreb ima 15 gimnazija, da smo Klinicko bolnicki centar napraviii jos za
vrijeme socijalisticke Jugoslavije. Zamislimo koliko smo gimnazija i klinickih
centara mogli napraviti za iznos poreskog duga od 550 miliona. Podsjecanja
radi, prvu dionicu auto puta gradani ce platiti 809 miliona eura, a poreski dug
iznosi 550 miliona, gotovo dvije trecine vrijednosti prve dionice autoputa.

Zakon o reprogramu poreskih potrazivaja stupio je na snagu prije vise od 15
mjeseci. Da li, predsjednice Vlade, nadlezni organi striktno postuju i
primjenjuju Zakon, neselektivno i shodno osnovnom principu vladavine prava -
zakon jedanko vazi za sve. Za koliko pravnih lica je doneseno Rjesenje o
reprogramu shodno Zakonu? Koliko pravnih lica striktno postuje donesena
rjesenja i Zakon u smislu placanja rata i placanja obaveza iz tekuceg
poslovanja. Molim Vas da mi od ukupnog broja donijetih rjesenja za pravna lica
navedete procenat onih koji redovno izmiruju rate po reprogramu i redovno
placaju svoje tekuce obaveze? Da li nadlezne institucije primjenjuju Zakon u
slucaju nepostovanja donijetih rjesenja o reprogramu?

Imajuci u vidu da je rast BDP u posljednje dvije godine iznad 4%, da li ce Vlada
predloziti ukidanje kriznog poreza, sto bi omogucilo relaksaciju privrednika i
povecanje zarada? Da li ce vasa poslanicka grupa podrzati raspravu u
Parlamentu o Zakonu koji je predlozila SDP o ukidanju kriznog poreza?

Predsjednice Vlade, imajuci u vidu da iz Vlade vrlo cesto se govori o boljoj
naplati tekucih poreza, sto je dobro, onda se namece logicno pitanje - da li je za
Vladu prihvatljivo povecanje minimalne zarade sa 193 na 250 eura? Da li Vlada

razmatra mjere kojima bi se smanjilo opterecenje za privredne subjekte koje je
u Crnoj Gori izrazito visoko preko 60%?
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OBRAZLOZENJE

Pnmjena zakona jedna je od kljucnih politika na kojima Vlada gradi svoj
kredibihtet : povjerenje javnosti. Jednaka primjena zakona odnosno prindp da
zakon vazi jednako za sve kljucna je maksima vladavine prava. Izgradnja
drustva socijalne pravde ustavna je odrednica, a Vlada bi svojim mjerama
trebala da doprinosi ispunjenju ove ustavne obaveze.
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Podgorica, 31. oktobar 2018. godine

SKUPSTINA CRNE GORE
Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavora 7 clana 187 Poslovnika Skupstlne Crne -Qore u
prllogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pltanja postavljeha.takom
Premijerskog sata odrzanog 24. oktobra 2018. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem,



POSLANICKO PITANJE

Poreski dug na 31.12.2017. godine iznosi oko 550 miliona euro prema podadma DHL Da li
treba podsjecati koliko smo novih skola, vrtica, zdravstvenih ustanova. Hi drugih objekota od
javnog interesa mogli izgraditi da su nadlezni na efikoson i nepristrasan nacin napladvali
poreske prihode koji bi toko postali die budzeto Crne Gore, odnosno da su zakonijednako vazili
za sva pravna lico.

Kako u svijetlu ogromnog poreskog dugo zvuci dnjenica da Glovni grad Podgorica imojednu
gimnaziju osnovonu pocetkom prodog vijeka, a da nekoliko stotina kilometara grad Zagreb
ima 15 gimnazija, da smo Kiinicko boinicki centar nopraviii jos za vrijeme socijalisticke
Jugoslavije. Zamislimo koliko smo gimnozija i klinickih centara mogli napraviti za iznos
poreskog duga od 550 miliona. Podsjeconja radi, prvu dionicu auto puta gradani ce platiti 809
miliona euro, a poreski dug iznosi 550 miliona, gotovo dvije trecine vrijednostl prve dionice
autoputa. ■

Zakon o reprogramu poreskih potrazivaja stupio je na snagu prije vise od 15 mjeseci. Da li,
predsjednice Vlade, nadlezni organi striktno postuju i primjenjuju Zakon, neselektivno i shodno
osnovnom principu vladavine prava - zakon jedanko vazi za sve. Za koliko pravnib lica je
doneseno RJesenJe o reprogramu shodno Zakonu?^^Koliko pravnib lica striktno postuje
donesena rjesenja i Zakon u smislu placanja rata i placanjo obaveza iz tekuceg poslovanja.
Molim Vas da mi od ukupnog broja donijetih rjesenja za pravna lico navedete procenat onib
koji redovno izmiruju rate po reprogramu i redovno placaju svoje tekuce obaveze? Da li
nadlezne institucije primjenjuju Zakon u slucaju nepostovanja donijetih rjesenja o reprogramu?

Imajuci u vidu da je rost BDP u posljednje dvije godine iznad 4%, da li ce Vlada predloziti
ukidanje kriznog poreza, sto bi omogucilo relaksaciju privrednika i povecanje zarada? Da li ce
vasa poslanicka grupa podrzati raspravu u Parlamentu o Zakonu koji je predlozila SDP o
ukidanju kriznog poreza? Predsjednice Vlade, imajuci u vidu da iz Vlade vrlo cesto se govori o
boljoj naplati tekucib poreza, stoje dobro, ondo se namece logicno pitanje - da li je za VIodu
pribvatljivo povecanje minimalne zarade sa 193 na 250 euro? Da li Vlada razmatra mjere
kojima bi se smanjilo opterecenje za privredne subjekte koje je u Crnoj Gori izrazito visoko
preko 60%?

Obrazlozenje

Pnmjena zakona jedna je od kljucnib politika na kojima Vlada gradisvoj kredlblbtet: povjerenje
javnosti. Jednaka primjeno zakona odnosno princip da zakon vazi jednako za sve kljucna je
maksima vladavine prava. Izgradnja drustva socijalne pravde ustavna je odrednica, a Vlada bi
svojim mjerama trebala da doprinosi ispunjenju ove ustavne obaveze.



ODGOVOR PREDSJEDNIKA VLADE

Postovani poslanice Konjevicu,

Na samom pocetku zelim istaci da me raduje Vase opredjeljenje da se kroz rad u Skupstini

ponovo ukljucite u pracenje razvojnih izazova u nasoj zemlji. Parlament je vazna adresa realnih

inicijativa koje mogu doprinijeti daljem jacanju, izmedu ostalog i fiskalne stabilnosti, i

unapredenju kvaliteta zlvota nasih gradana.

Zahvaljujem Vam se na interesovanju i posvecenosti ovim pitanjima, uvjeren da zajednicki

dijelimo potrebu da crnogorski finansijski i ekonomski sistem trebamo izuzeti kao teren za

politicke igre, popullzam i skrivene agende.

Kao sto svi znamo, bilo je toga i previse u perlodu kada je formirana ad-hoc vecina u Skupstini,

suprotno vecinskoj izbornoj voiji gradana, a odiuke te vecine dovele su nas na ivicu finansijskog

1 ekonomskog amblsa koji je izbjegnut, da budem neskroman, zahvaljujuci i odiucnosti I

hrabrosti bas ove Vlade.

Upravo ta vizija obezbijedila je da vec dvije godine imamo ekonomski rast medu najvecim u

Evropi, da se naplata prihoda ostvaruje u skladu sa planom, da se tekuca potrosnja finansira iz

izvornih prihoda, da je stopa nezaposlenosti po administrativnoj evidenciji u toku posljednje

dvije godine pala sa 21% na 17,2%, a po anketnoj formuli sa 17,7 na 14,1% i tako daije.

i upravo u torn kontekstu, nastavicu sa odgovorom na Vasa pitanja.

Vlada je od pocetka svog mandata posvecena prioritetnim pitanjima jacanja fiskalne i

finansijske stabiinosti; unapredenja poslovnog ambijenta i dinamiziranja strukturnih reformi.

Posebno u dijelu fiskalne politike gdje su znacajni naporl ulozeni na smanjenju sive ekonomije

i povecanju budzetskih prihoda.

Izrazavam potpunu saglasnost sa Vasim novim prlstupom, koji se uskladio sa Vladinim I mojim,

da treba ukinuti visu stopu poreza na dohodak fizicklh lica, jer je to u skladu sa planom i

obavezom Vlade - da od 31.12.2019. godine ova stopa vise ne bude na snazi.

Takode cu podsjetiti da upravo ova Vlada, u vremenu donosenja nepopularnih mjera fiskalne

konsolidaclje prije nesto vise od godinu dana, uprkos preporukama Medunarodnog

monetarnog fonda, nije povecala poreske stope na dohodak fizickih lica. Cllj nam je bio da

obezbijedimo kontinuitet rasta zarada u zemlji, i dalje unapredenje zivotnog standarda

gradana. Podaci svjedoce da je sa vazecom stopom poreza na dohodak fizickih lica, povecan

prosjecan broj zaposlenih u prvih osam mjeseci 2018. godine za preko 4.000, dok je samo u

avgustu taj rast Iznosio preko 7.000 lica u odnosu na uporedni mjesec prethodne godine.

Nadovezujuci se na dio Vaseg pitanja o povecanju minimalne zarade, podsjeticu Vas da je i

Ideja 0 povecanju minimalne zarade potekia od predstavnika Vlade na Skupstinskom odboru



za ekonomiju, finansije i budzet vec u decembru 2016. godine, buduci da se o njoj razmisljalo

i u procesu izrade Planaflskalne konslidacije i ja sam takode na internim konsultacijama u Vladi

to pitanje pokretao.

Dakle, inicijatlva o kojoj govorite i koja je korektna, iz ovoga sto sam rekao nije same Vasa.

Istovremeno cu Vas podsjetiti i to da Socijaini savjet kao krovno tijelo, radi na analizi efekata

povecanja minimalne zarade u Crnoj Gori uporedo sa smanjenjem poreskog opterecenja rada.

Takode, u Ministarstvu finansija se, u saradnji sa Medunarodnim monetarnim fondom,

analizlra mogucnost smanjenja stope doprinosa na obavezno socijaino osiguranje. Sa

ukidanjem vise stope poreza na dohodak fizicklh lica od kraja 2019., ova Vladlna polltika treba

da doprinese daljem povecanju zaposlenosti 1 zarada, odnosno prosirenju poreske baze u

buducnosti.

Poslanice Konjevicu,

Kako ste i pomenull u svom pitanju, drzavnl budzet Iz godlne u godinu biljezl rast naplate

izvornih prihoda. Zelim da Vam kazem da smo na 18.10. ove godlne naplatili preko 163 miliona

vise, u odnosu na isti period prosie godine. Tome je znacajno doprinio i snazan ekonomski rast

po stopi od 4,7% prosie godine i 4,8% u prvo] polovini ove godine prosjecno, kojl je kljucnl

preduslov daljeg zaposljavanja i rasta zarada. Takode, doprinijela mu je i borba protiv

neformalne ekonomije kroz povecanje broja formaino zaposlenih lica, kao i aktivnosti na daljoj

naplati poreskog duga I jacanju fiskalne discipline poreskih obveznika.

Kada je rijec o naplati poreskog duga, sa akcentom na reprogram, da bismo dalje razgovarali

- moramo korigovati clfru koju spominjete -jer svl ovdje odilcno znamo a posebno Vi, da nije

pouzdana, niti moze biti osnov za naplatu.

A brojke govore ovako - po osnovu Zakona o reprogramu poreskog potrazlvanja, za otplatu

duga prijavilo se 6.857 obveznika od cega 2.967 pravnih lica, 3.821 fizlcko lice, 69 lokalnih

preduzeca i javnih ustanova sa ukupnim potrazivanjem Drzave od 184,72 miliona eura. Shodno

tome, osnovni poreski dug Iznosi 160,97 miliona eura dok se 23,75 miliona eura odnosi na

kamate.

Nemojte zamjeriti ako prekoracim vrijeme - all je veoma vazno da poslanici i gradani cuju u

kom pravcu ide naplata reprogramiranih poreskih dugova.

Od pocetka primjene Zakona o reprogramu, naplaceno je 38,68 miliona eura, sto je Iznad

projekcija Vlade pravljenih u vrijeme predlaganja ovog zakona. Trend izmirenja obaveza

registrujemo i u 2018. godini uz urednost u naplati poreskog duga kroz reprogram od preko

70%. Do sada je ukinuto 1.015 rjesenja za obveznike koji ne postuju Zakon o reprogramu, od

cega je 521 rjesenje ukinuto za pravna lica, a 494 za fizicka lica. Ukupan iznos duga po osnovu

uklnutih Rjesenja o reprogramu je 32,7 miliona eura.



Poreska uprava je kod ovih poreskih obveznika pokrenula sve mjere naplate i otvorila naloge
za inspekcijski nadzor. Shodno Zakonu, ukoliko ne bude naplate nakon pokrenutih mjera,
Poreska uprava ce inlcirati uvodenje stecajnog postupka. Kod 7 poreskih obveznika ova
aktlvnost je vec sprovedena i inlciran je stecajnl postupak. U posljednjih 30 dana, u Poreskoj
upravlje konstatovana nemogucnost naplate kod jos 25 poreskih obveznika iz reprograma, i s
tim u vezi vec su u zakonskom roku InlclranI stecajnl postupci. Vec sljedeceg mjeseca bice
uklnuto jos 300 rjesenja o reprogramu, kod kojih je utvrdeno neuredno servislranje obaveza.

U petak, 19. oktobra, nakon sjednice tijela za koordlnaclju budzetskih I Inspekcljskih organa,
poslao sam jasnu poruku I po dubini - mora se zaustavltl generisanje neopravdanih troskova
koji su proizvod neodgovornosti lokalnih samouprava I njihovih preduzeca, jer se na taj nacin
ugrozava odrzivost drzavnog budzeta.

Postovani poslanice Konjevicu,

Kao sto vidite, jacanje fisklane discipline je medu prioritetima Vlade, a i mojim licno, a sve sa'
clljem daljeg rasta prihoda koji uz kontrolu budzetskih rashoda treba da doprlnesu smanjenju
deflclta, I povecanju ucesca sopstvenih Izvora u finanslranje razvojnih projekata.

Ipak ne znam, all sam se na kraju odiucio da komentarlsem detalj Iz Vaseg pitanja - a to je
poredenje broja gimnazija u Zagrebu koji ima oko 1/3 vise stanovnika nego cljela Crna Gora,
sa brojem gimnazija u Podgorici. A znate da u maloj Crnoj Gorl Imamo najmanje 10 gimnazija'
i ne govorim da nam je to dovoljno.

S tim u vezi, pored projekata saobracajne Infrastrukture, kapltalnim budzetom planlramo I
finanslranje projekata izgradnje i rekonstrukcije osnovne Infrastrukture u oblasti obrazovanja,
zdravstva, socljalne zastite, shodno sektorskim strategijama I konkretnim potrebama. Upravo
to je razvojna, a ne potrosacka komponenta naseg budjeta.

Ovdje Vas Ipak moram podsjetiti da se upravo i Republika Hrvatska I brojne druge zemlje
clanice EU, poput Belgije, Letonlje, Malte, Rumunije, Portugallje, KIpra - suocavaju sa
izazovom naplate poreskog duga, kao I Crna Gora. Gledajuci podatke OECD-a, sa posebnim
osvrtom na dug Itallje I Grcke, shvatlcemo da se radi o konsekvencama velike ekonomske krize,
za koju svaka zemija tezi pronaci najbolje rjesenje.

Bas zato, poslanice Konjevicu, Vlada mora postupati promisljeno, a ne populisticki. I zaslgurno
se ne pomaze gradanima stvaranjem dodatnog pritiska na budzet drzave.

Zbog toga ce Vlada i u narednom periodu na transparentan nacin, u saradnji sa Parlamentom,
socijalnim partnerima i ostalim zainteresovanim drustvenim ciniocima, teziti pronalazenju
optimalnih rjesenja za najvaznija razvojna i fiskalna pitanja, a vjerujem da i od Vas mozemo
imati znacaju pomoc. Radili ste na evidentiranju poreskog duga i to je tezak posao, all vidite
da smo krenuli u njegovu naplatu.


